
 
Valtuustoaloite 31.8.2023: Perussuomalaisten valtuustoryhmä, Viitala Jonna – 
Uimataidon parantamisen tarve 
 
Khall 11.09.2023 § 296  
  
 
Ennakkovaikutusten arviointi laadittu: Kyllä [ ] Ei [x] 
 
 Liite: Valtuustoaloite 31.8.2023 Perussuomalaisten valtuustoryhmä, 
 Viitala Jonna – Uimataidon parantamisen tarve 
 
Valmistelija  
 Hallintojohtaja p. 040 344 7201 

 
Perussuomalaisten valtuustoruyhmä/ Jonna Viitala on jättänyt 
Uimataidon parantamisen tarpeeta. 
Nivalan kaupungin lasten vanhemmat ovat kertoneet, että 
alakoululaisten uimakoulua on vähennetty kuudesta kerrasta viiteen 
kertaan. 
 
Perussuomalaisten valtuustoryhmä esittää selvitettäväksi, että 
uimakerrat nostettaisiin takaisin kuuteen kertaan. 
Perussuomalaisten valtuustoryhmä toivoo, että kakkosluokan 
opettajia ohjeistetaan rohkeasti ilmoittamaan suoraan oppilaan 
uimataidottomuudesta lapsen vanhemmille ja ohjattaisiin heitä Uikon 
järjestettäviin uimakouluihin kesäisin. 

 
 
Esittelijä  
 Kaupunginjohtaja Karikumpu Päivi 

 
Päätösesitys  
 Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tietoon saaduksi ja antaa 

aloitteen edelleen opetuslautakunnan valmisteltavaksi. 
 

Päätös  
 Hyväksyttiin. 
 
 
 
OTE: Aloitteen jättänyt, opetuslautakunta, sivistysjohtaja 
 
 
Opeltk 10.10.2023 § 90    
127/00.01.03.02/2023    
 
Ennakkovaikutusten arviointi laadittu: Kyllä [ ] Ei [x] 
 
Valmistelija  
 Sivistysjohtaja p. 040 3447 311 

 
Valtustoaloitetta selvitetty ja asiasta käyty keskustelu rehtoreiden 
kanssa. Rehtoreiden kanta on, ettei alakoulujen uimaopetuskertoja 



lisätä, perusteluina mm. että alakoulun aikana oppilaalla on 
Nivalassa 30 uintikertaa ja osallistumalla oppilas saavuttaa 
perusopetuksen opetussuunnitelman vaatiman uimataidon. Uima-
opetus on 1/6 liikunnan osa-alueista. Vuonna 2019 poisjätetty 
uimakerta oli ns. vapaauintia, jolloin opetusta ei ollut. 
Liikuntakeskuksen uinninopetushenkilökunta ja koulujen 
käytettävissä olevat uima-ajat ovat rajalliset. Uintikäyntien aika 
vähentää muiden aineiden tunteja ja lisää henkilöstö- ja 
kuljetuskustannuksia. Huoltajia on tiedotettu kesänajan 
maksuttomista uimakouluista. Ehdotuksena on, että kaupunki 
kannustaisi lapsia ja perheitä yhteisiin uintikäynteihin ja siten 
mahdollisesti liikuntakeskukselle saataisiin lisää maksavia 
asiakkaita.  
 
Liite. 

 
Esittelijä  
 Sivistysjohtaja Viitakangas Riitta 

 
Päätösesitys  
 Opetuslautakunta 

 
1) päättää esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus 
varaa vuoden 2024 talousarvioon määrärahan, jotta alakoululaisille 
voidaan jakaa maksuttomat uimaliput esim. talvi- tai/ja syyslomalle 
(yksi käynti 3 €*1.002  oppilasta = 3.006 €).  
 
2) toteaa aloitteen omalta osaltaan käsitellyksi. 
 

Päätös  
 Keskustelun jälkeen sivistysjohtaja teki muutoksen päätösesitykseen 

niin, että kaupunginhallitus varaa vuoden 2024 talousarvioon 
määrärahan, jotta alakoululaisille ja esikoululaisille voidaan jakaa 
maksuttomat uimaliput esim. talvi- ja/tai syyslomalle (yksi käynti 3 € * 
1.130 oppilasta = 3.390 €) 
 
Opetuslautakunta 
 
1) päätti esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus varaa 
vuoden 2024 talousarvioon määrärahan, jotta alakoululaisille ja 
esikoululaisille voidaan jakaa maksuttomat uimaliput esim. talvi- 
tai/ja syyslomalle (yksi käynti 3 €*1.130  oppilasta = 3.390 €). 
 
2) totesi aloitteen omalta osaltaan käsitellyksi. 

 
 
Merk: Marja Niemi-Korpi saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana 

klo 17:25 
 
 
OTE: kaupunginhallitus 
 aloitteen jättänyt 
 Junttilan koulun rehtori 


